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Akademii věd, která se obává likvidace, podpořilo na   webových stránkách  na 15.000 lidí. Akademikové tvrdí, že
současný "neodborný a zmatený" systém financování výzkumu, vývoje a inovací, který navrhla vládní Rada pro výzkum
a vývoj, zkrátí během tří let institucionální rozpočet akademie o polovinu a povede k propouštění kvalifikovaných vědců
a k likvidaci současné sítě akademických pracovišť.
Zničení akademie by postihlo i vysoké školy, s nimiž tato největší vědecká instituce v zemi úzce spolupracuje od vedení
postgraduálních studentů až po výuku v řadě jedinečných a nenahraditelných oborů, uvádí se ve stanovisku, kterým
vedení akademie reagovalo na rozhodnutí o krácení dotace.
Hlavními oběťmi radou navrženého rozpočtu by se podle akademiků staly jak kvalitní základní a aplikovaný výzkum,
tak vysokoškolské vzdělávání. Zodpovědnost za tyto škody by prý padla se všemi politickými, kulturními a morálními
důsledky jednoznačně na vrub současné Rady pro výzkum a vývoj. Akademikové proto požadují premiéra a předsedu
rady Jana Fischera, aby radu obměnil tak, aby byla skutečně kvalifikovaným a odpovědným orgánem, schopným zajistit
potřeby výzkumu a vývoje v České republice a dlouhodobé zájmy české společnosti v této oblasti.
Akademikové také opakovaně vyzvali vládu, aby znovu zvážila, zda by celkové posílení investic do výzkumu a vývoje
nebylo tím nejlepším způsobem, jak čelit současné ekonomické krizi a jak položit základy budoucího rozvoje a prosperity.
Tvrdí, že bez kvalitního a všestranně rozvinutého základního výzkumu nemůže existovat ani úspěšný aplikovaný výzkum
a nemohou se rozvinout ekonomicky efektivní inovace. Škrty právě v této oblasti by podle nich byly kontraproduktivní
a v rozporu s protikrizovými opatřeními vlád vyspělých států světa.
Premiér Fischer slíbil akademikům navýšení rozpočtu na příští rok o půl miliardy korun a diskusi u kulatého stolu, která
má nalézt shodu o dalším směřování české vědy a jejím financování. První kulatý stůl se sešel 31. srpna.
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